

SWIFO PLUS – susitikimų ir verslo kontaktų platforma

Benjamins WITTSTOCKAS
Lietuvos garbės konsulas Miunchene

Miunchenas. Prieš daugiau nei dešimt metų buvo įkurtas Skandinavijos šalių verslo forumas SWIFO – bendra Šiaurės šalių konsulatų Bavarijos laisvojoje žemėje ir dvišaliu pagrindu veikiančių teisininkų iniciatyva. Tai yra Šiaurės šalių ir Bavarijos susitikimų bei verslo kontaktų užmezgimo platforma. Per tą laiką ji išsiplėtė ir įtraukė Baltijos šalis, sukurdama „SWIFO Plus“ (www.swifoplus.eu) ir taip išplėsdama bei sustiprindama savo kontaktų bazę.



**Saugumas nėra viskas,
bet be saugumo viskas yra niekas**

Po pertraukos, susijusios su COVID 19 pandemija, šiemet pirmą kartą buvo galima vėl surengti tiesioginį renginį. Jis vyko kovo 8-ąją Bavarijos žemės regioninės plėtros, ekonomikos ir energetikos ministerijos svetingu kvietimu. Šiam jubiliejiniam 25-ajam renginiui pavyko užsitikrinti išskirtinį pranešėją – atsistatydinusį generolą dr. Klausą Naumanną.

Pranešime „Ukraina lūžio taške: pažadinimo skambutis dėl būtinos europinės koncepcijos kuriant bendrą strateginio saugumo, ekonomikos ir geostrategijos aljansą, remiantis Skandinavijos ir Baltijos šalių pavyzdžiu“ buvęs Vokietijos ginkluotųjų pajėgų generalinis inspektorius ir buvęs NATO karinio komiteto pirmininkas išsamiai apžvelgė neatidėliotinus šių laikų iššūkius. Jo pastabose, pagrįstose dešimtmėčių patirtimi, daugiausia dėmesio buvo skiriama geostrateginiams pokyčiams ir iššūkiams, kylantiems artėjant NATO plėtrai, kai į ją bus įtrauktos Suomija ir Švedija.

Atsargos generolas dr. K. Naumannas tikisi, kad šių dviejų šalių prisijungimas dėl jų kompetencijos ir patirties ne tik gerokai sustiprins Šiaurės geostrateginį svorį, bet ir suteiks svarbių impulsų dėl materialinio indėlio į kolektyvinę gynybą. „Saugumas nėra viskas, bet be saugumo viskas yra niekas“, – pabrėžė generolas.

Ukraina lūžio taške: pažadinimo skambutis dėl būtinos europinės koncepcijos kuriant bendrą strateginio saugumo, ekonomikos ir geostrategijos aljansą, remiantis Skandinavijos ir Baltijos šalių pavyzdžiu

Atsargos pulkininkas Heinrichas Isele (Lietuvos šaulių sąjungos Vokietijoje rėmimo draugija), Miuncheno litanistinės mokyklos mokytoja Jovita Sonoraitė, Miuncheno lietuvių bendruomenės pirmininkė Irma Petraitytė-Lukšienė, atsargos generolas Klausas Naumannas ir Lietuvos garbės konsulas Benjamins Wittstockas.

Neišvengiamam perėjimui į naują veiklos etapą reikia negrįžtamų energetikos pokyčių, kad būtų sumažinta energinė priklausomybė ir veiksmingai apsaugota infrastruktūra, įskaitant vamzdynus atviroje jūroje. Karinis saugumas, energijos tiekimo užtikrinimas ir tolesnis ekonomikos vystymasis gali būti suprantami ir valdomi tik atsižvelgiant į jų visumą ir tarpusavio priklausomybę.

Gausiai susirinkusi auditorija negailėdama plojimų dėkojo pranešėjui už aiškų ir novatorišką pranešimą. Baigiamajame posėdyje buvo diskutuojama ne tik šia tema. Pagrindinė Skandinavijos ir Baltijos šalių verslo forumo idėja yra puoselėti esamus santykius ir užmegzti naujus ryšius. Tai vyksta kiekviename forumo susitikime. Tikėtina, kad ir šį kartą renginyje gimė naujų verslo idėjų.

**Kito renginio tema –
vandenilis ir jo galimybės**

Konkreči šio renginio sėkmė – Bavarijos bendrovės „BayWa“ kvietimas į kitą „SWIFO Plus“ renginį. Tikimasi, kad šis renginys įvyks jau birželį ir bus globojamas Norvegijos konsulato. Forumo tema – „Vandenilis ir jo teikiamos verslo galimybės“. Tam tikra prasme, tai bus ir šių metų sausio mėnesį vykusios Norvegijos delegacijos viešnagės Bavarijoje, kurios metu intensyviai bendrauta ir keistasi idėjomis su Bavarijos ekonomikos ministerija, teminis tęsinys.

Privačias nuotraukas maloniai suteikė „SWIFO Plus“

SWIFO Plus – Eine Plattform für Begegnungen und Anbahnung von Geschäftskontakten

Benjamin Wittstock
Honorarkonsul von Litauen in München

München. Bereits vor über zehn Jahren wurde aus einer gemeinsamen Initiative der nordischen Konsulate im Freistaat Bayern und bilateral tätiger Rechtsanwälte das skandinavische Wirtschaftsforum SWIFO ins Leben gerufen. Es versteht sich als Plattform für Begegnungen und Anbahnung von Geschäftskontakten zwischen den nordischen Ländern und Bayern. Inzwischen hat es sich als SWIFO Plus (www.swifoplus.eu) um die baltischen Länder erweitert und somit seine Kontaktbasis erweitert und verstärkt.



*Zeitenwende Ukraine:
Weckruf für ein
notwendiges europäisches
Konzept für einen
gesamtstrategischen
Verbund aus Sicherheit,
Wirtschaft und
Geostrategie am Beispiel
der skandinavischen und
baltischen Länder*



Generalkonsul Jess Knudsen (Dänemark), Honorarkonsul Georg Claessens (Lettland), Honorarkonsul a.D. Klaus Werner, Honorarkonsul Benjamin Wittstock (Litauen), Honorarkonsul Mathias Fontin (Schweden), General a.D. Dr. h.c. Klaus Naumann, Ministerialdirektorin Dr. Ulrike Wolf, Honorarkonsul Philipp Schoeller (Finnland), Honorarkonsul Friedrich Schwarz (Island), Honorarkonsul Max Aschenbrenner (Norwegen).

**Sicherheit ist nicht alles,
aber ohne Sicherheit ist alles nichts**

Nach der corona-bedingten Pause konnte nun am den 8. März 2023, erstmals wieder eine Präsenzveranstaltung durchgeführt werden. Dieses Mal auf Einladung und Gastfreundschaft des Bayerischen Staatsministeriums für Wirtschaft, Landesentwicklung und Energie. Für diese bereits 25. Jubiläums-Veranstaltung gelang es, mit General a.D. Dr. h.c. Klaus Naumann einen herausragenden Referenten zu gewinnen.

Unter dem Titel „Zeitenwende Ukraine: Weckruf für ein notwendiges europäisches Konzept für einen gesamtstrategischen Verbund aus Sicherheit, Wirtschaft und Geostrategie am Beispiel der skandinavischen und baltischen Länder“ gab der ehemalige Generalsinspekteur der Bundeswehr und frühere Vorsitzende des NATO-Militärausschusses einen brillanten Überblick über die drängenden Herausforderungen unserer Zeit. Der Schwerpunkt seiner Ausführungen, die auf jahrzehntelangen Erfahrungen basierten, lag auf den geostrategischen Änderungen und Herausforderungen, die sich vor dem Hintergrund der anstehenden Erweiterung der NATO um Schweden und Finnland ergeben.

General a.D. Dr. h.c. Naumann erwartet, dass der Beitritt dieser beiden Länder nicht nur das geostrategische Gewicht des Nordens deutlich stärken wird, sondern auch wichtige Impulse durch materielle Beiträge zur kollektiven Verteidigung sowie durch die Kompetenz und Erfahrung dieser beiden Länder erwarten lässt. „Sicherheit ist nicht alles, aber ohne Sicherheit ist alles nichts“.

Die unvermeidliche Umstellung erfordert eine unumkehrbare Energiewende, um Abhängigkeiten zu reduzieren und die Infrastruktur effektiv zu schützen, einschließlich der Pipelines auf hoher See. Die militärische Sicherheit, die Sicherung der Energieversorgung und die weitere wirtschaftliche Entwicklung sind nur in ihrer Gesamtheit und wechselseitigen Abhängigkeit zu verstehen und zu bewältigen. Das zahlreich erschienene Publikum dankte dem Referenten für seine klaren und wegweisenden Ausführungen mit anhaltendem Applaus. Beim abschließenden get-together konnte nicht nur das Thema weiter diskutiert werden. So wie es der Grundidee des skandinavisch-baltischen Wirtschaftsforums entspricht, wurden auch Kontakte neu geknüpft, andere vertieft und wahrscheinlich auch neue Geschäftsideen geboren.

Das Thema der nächsten Veranstaltung ist Wasserstoff und seine Geschäftsmöglichkeiten

Ein konkreter Erfolg dieser Veranstaltung war die Einladung von der bayerischen Firma BayWa zur nächsten Veranstaltung des SWIFO Plus. Diese wird voraussichtlich schon im Juni unter der Federführung des norwegischen Konsulats stattfinden und sich erneut einem wirtschaftsorientierten Thema widmen – Wasserstoff und den dadurch gebotenen Geschäftsmöglichkeiten. In gewisser Weise wird dies auch thematisch eine Fortsetzung einer norwegischen Delegationsreise sein, die im Januar dieses Jahres stattfand und bei der ein intensiver Gedankenaustausch mit dem bayerischen Wirtschaftsministerium stattgefunden hat.

Private fotos wurden freundlicherweise von SWIFO Plus zur Verfügung gestellt

SWIFO Plus - A platform for meetings and establishing business contacts

Benjamin Wittstock
Honorary Consul of Lithuania in Munich

Munich. Over ten years ago, the Scandinavian Business Forum SWIFO was launched as a joint initiative of the Nordic consulates in the Free State of Bavaria and bilateral lawyers. It sees itself as a platform for meetings and establishing business contacts between the Nordic countries and Bavaria. Since then, it has expanded to include the Baltic countries as SWIFO Plus (www.swifoplus.eu), thus expanding and strengthening its contact base.



Security is not everything, but without security, everything is nothing

After the corona-related break, a presence event was held for the first time on March 8, 2023. This time, on the invitation and hospitality of the Bavarian State Ministry of Economic Affairs, Regional Development and Energy. For this 25th anniversary event, General a.D. Dr. h.c. Klaus Naumann was recruited as an outstanding speaker.

Under the title „Turning Point Ukraine: Wake-up Call for a Necessary European Concept for a Comprehensive Strategic Alliance of Security, Economy, and Geostrategy Using the Example of the Scandinavian and Baltic Countries,“ the former Inspector General of the German Armed Forces and former Chairman of the NATO Military Committee Klaus



Honorary Consul Friedrich Schwarz (Iceland) and General (ret.) Klaus Naumann.

thanked the speaker for his clear and pioneering remarks with sustained applause. During the concluding get-together, not only was the topic further discussed, but, as in keeping with the fundamental idea of the Scandinavian-Baltic Business Forum, contacts were also established anew, others were deepened, and new business ideas were probably born.

Changing Times in Ukraine: A Wake-up Call for a Necessary European Concept for an Overall Strategic Alliance of Security, Economy and Geostrategy Using the Example of the Scandinavian and Baltic Countries

Naumann provided a brilliant overview of the urgent challenges of our time. The focus of his remarks, which were based on decades of experience, was on the geostrategic changes and challenges arising from the upcoming expansion of NATO to include Sweden and Finland.

General Naumann expects that the accession of these two countries will not only significantly strengthen the geostrategic weight of the North but also offer important impulses through material contributions to collective defense as well as the competence and experience of these two countries. „Security is not everything, but without security, everything is nothing.“

The inevitable transition requires an irreversible energy transition to reduce dependencies and effectively protect infrastructure, including pipelines at sea. Military security, energy supply security, and further economic development can only be understood and managed as a whole and interdependent. The numerous audience members

The topic of the next event is hydrogen and its business opportunities

A concrete success of this event was the invitation from the Bavarian company BayWa to the next SWIFO Plus event. This will probably take place in June under the auspices of the Norwegian Consulate and once again focus on a business-oriented topic - hydrogen and the business opportunities it offers. In a way, this will also be thematically a continuation of a Norwegian delegation trip that took place in January of this year and involved an intense exchange of ideas with the Bavarian Ministry of Economic Affairs.

Private photos were kindly provided by SWIFO Plus